

CANADIAN LABOUR CONGRESS



CONGRES DU TRAVAIL DU CANADA

President/Présidente
Shirley G. E. Carr

Secretary-Treasurer
Secrétaire-trésorier
Richard Mercier

Executive Vice-Presidents
Vice-présidents exécutifs
Dick Martin
Nancy Riche

2841 Riverside Drive, Ottawa, Ont. K1V 8X7
(613) 521-3400

CABLE: CANLABCON • TELEX 053-4750

September 29, 1986

To: Members of the Executive Council,
Ranking Officers of Affiliated Unions,
Federations of Labour, Labour Councils,
and Directly Chartered Local Unions

Greetings!

Brothers and sisters I urge you to read carefully and respond generously to the enclosed SPECIAL APPEAL.



Oliver Tambo and Shirley Carr

On June 15, 1986 in Paris, one day before the opening of the United Nation's Conference on Sanctions Against South Africa, I met with Oliver Tambo, the President of the African National Congress (ANC) of South Africa. We discussed, among other things, the latest State of Emergency in South Africa and the arrests of more than two thousand individuals. Among the trade union brothers and sisters detained were Jeffrey Vilane, an executive member of COSATU, who recently visited us in Ottawa and Phiroshaw Camay, CUSA's General Secretary.

In your name and on your behalf I have protested vehemently to the Botha regime, demanding the release of all of these brave individuals. I have taken the matter up with the Prime Minister and the Secretary of State for External Affairs, urging them to have Canada take the lead in applying mandatory economic and diplomatic sanctions.

This government may or may not act decisively after the Commonwealth summit meeting in London in early August but I am asking you, the organized workers of Canada, to act now. Respond generously now through your union, or federation, or labour council to the International Activities Fund, and allow the CLC to play an even stronger role in the fight to end Apartheid.

President Tambo of the ANC said to me in Paris, "We are together with the CLC. Your attitude, and your work on our behalf, is a matter of inspiration to us."

Let us help him to be even more proud of us. Read and respond to the enclosed SPECIAL APPEAL.

Yours fraternally,

Shirley G.E. Carr
President

SGEC/d1
Encl.

c.c.: CLC Headquarters Staff
Regional Directors & Representatives





President/Présidente
Shirley G. E. Carr

Secretary-Treasurer
Secrétaire-trésorier
Richard Mercier

Executive Vice-Presidents
Vice-présidents exécutifs
Dick Martin
Nancy Riche

2841 Riverside Drive, Ottawa, Ont. K1V 8X7
(613) 521-3400

CABLE: CANLABCON • TELEX 053-4750

Le 29 septembre 1986

Aux membres du Conseil exécutif, aux premiers dirigeants des syndicats affiliés, des fédérations de travailleurs et travailleuses, des conseils du travail et des syndicats locaux à charte directe

Salutations!

Je vous prie instamment, chers confrères et chères compagnes, de lire attentivement le texte de l'APPEL SPÉCIAL ci-joint et d'y répondre généreusement.



Le 15 juin 1986 à Paris, à la veille de la Conférence des Nations-Unies sur les sanctions contre l'Afrique du Sud, j'ai rencontré Oliver Tambo, président du Congrès national africain (ANC). Nous avons parlé entre autres de l'état d'urgence décrété dernièrement en Afrique du Sud et de l'arrestation de plus de deux mille personnes. Au nombre des personnes appréhendées figurent Jeffrey Vilane, membre exécutif du COSATU qui est venu au Canada il n'y a pas longtemps et Phiroshaw Camay, secrétaire général de la CUSA.

Oliver Tambo et Shirley Carr

J'ai vivement protesté en votre nom auprès du Régime Botha, demandant la libération de ces personnes si courageuses. J'ai communiqué avec le premier ministre du Canada et le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, les pressant de donner l'exemple en imposant des sanctions économiques et diplomatiques obligatoires.

Nous ne savons pas si le gouvernement prendra des mesures énergiques après le Sommet du Commonwealth qui se tiendra à Londres au début d'août. Mais je vous demande à vous, les travailleurs syndiqués du Canada, d'agir dès maintenant. Répondez généreusement par l'entremise de votre syndicat, de votre fédération ou de votre conseil du travail à l'appel lancé par le Fonds des Affaires internationales et permettez au CTC de jouer un rôle encore plus grand dans la lutte pour mettre fin à l'apartheid.

Le président Tambo du ANC m'a dit à Paris: "Nous luttons ensemble. L'attitude et les efforts déployés par le CTC sont une source d'inspiration pour nous."

Faisons en sorte qu'il soit encore plus fier de nous. Lisez cet APPEL SPÉCIAL et répondez-y généreusement.

Fraternellement vôtre,

Shirley G. E. Carr
Présidente



p. j.
SGEC: gl

cc: Permanents du CTC au Siège national
Directeurs et représentants régionaux